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Zápis č.5/2019 ze schůze ÚOK ze dne 13. listopadu 2019 v Penzion  

 

Lesní, Milovice  
 

 
Přítomni: Ing. Petr Gajda, Ing. Miroslav Otruba, Jiří Holaň, Mgr. Jaroslav Víšek, Roman Kučera 

 

Drahomíra Dufková, Mgr. Bc. Alexandr Veselý. 

 

Kontrolní komise: Ing. Václav Krůta – předseda KK 

 

Komise posuzovatelů: Martin Smetana, Jiří Sčebel + výše uvedení členové ÚOK, kteří jsou členy KP 

 

Program jednání: 

1. zahájení a přivítáni 

2. schválení programu, určení ověřovatelů zápisu 

3. kontrola usnesení 

4. došlá korespondence 

5. příprava národní výstavy CHOVATEL 2019 (př. Holaň) 

6. informace k plemenným chovům, veterinární podpora – kdy uzavřít a vyplatit (př. Kučera) 

7. postup ve věci vzorníku moravského pštrosa v USA (př. Otruba) 

8. kárná žaloba na předsedu a místopředsedu ÚOK (př. Gajda) 

9. informace k elektronickému katalogu a posuzování (př. Gajda) 

10. informace ke vzorníku (př. Víšek) 

11. informace k uznávacímu řízení benešovského holuba střík. (př. Víšek) 

12. schválení odměn za výkon členů odborných komisí (ÚOK, KK, KSP) 

13.  informace k mezinárodnímu školení ve Wroclawi + dodatečné schválení příspěvku pro 

MVDr. Ráčka za mezinárodní školení posuzovatelů holubů ve Wroclawi 

14. informace k dotačnímu programu pro kluby (dopis klubu českých bubláků) + návrh podpory 

pro kluby v roce 2020 

15. úprava stávajících směrnic odbornosti holubů 



16.  diskuze 

17.  závěr 

   Ad. 1) Přivítání 

  Předseda Ing. Petr Gajda přivítal přítomné a zahájil jednání (v 19:30 hod). Tajemnice Lucie Berná, byla 

pověřena sepsáním zápisu.  

Ad. 2) Schválení programu jednání + volba ověřovatelů zápisu  

Přítomní schválili předložený program jednohlasně. Prozatím z jednání omluveni Ing. Miroslav Otruba a 

Mgr. Bc. Alexandr Veselý, dorazí v průběhu jednání (20:30 hod). Ověřovateli zápisu byli zvoleni př. Jiří 

Holaň a Mgr. Jaroslav Víšek. 

 

Ad. 3) Kontrola usnesení z předešlých jednání ÚOK 

USNESENÍ 19/1/7/3: Př. Veselý spolu s tajemnicí Bernou vstoupí do jednání s J. L. Frindelem ve věci 

koupě autorských práv na kresby J. L. Frindla pro Český svaz chovatelů a připravovaný vzorník. 

Splněno – kresby zakoupeny pro potřeby ČSCH za částku 1400 EUR. Smlouvu podepsal předseda ČSCH – 

Ing. Kroft.  

 

USNESENÍ 19/2/6: ÚOK pověřilo k jednání s evropskou standardizační komisi ve věci platného 

standardu moravského pštrosa Ing. Otrubu a Mgr. Veselého.  

Př. Veselý informoval o dvou jednáních s J. L.  Frindlem, ze kterých vyplývá stále stejný výsledek ohledně 

rozdílnosti názoru o hmotnosti moravského pštrosa. Další jednání doporučuje ponechat v kompetenci 

klubu. Úkol trvá. 

 

USNESENÍ 19/2/11: Př. Kučera připraví návrh na změnu směrnice o plemenných chovech. Termín 

předložení aktualizované směrnice k ÚOK je do 30. 6. 2018.    

Př. Kučera předloží k projednání k ÚOK do 31.12. 2019. Úkol trvá. 

 

USNESENÍ 19/4/4/1: Tajemnice Lucie Berná zajistí odeslání dopisu s pozvánkou na přezkoušení 

panu Ostrému. Přezkoušení proběhne při výstavě v Sedlčanech 17. 8. 2019. Po zvládnutém 

přezkoušení bude př. Ostrému umožněno dále posuzovat do řádného školení posuzovatelů v roce 

2020. 

ÚOK ukládá př. Holaňovi sestavit 3člennou komisi k přezkoušení př. Ostrého a protokol 

z přezkoušení zaslat do 31. 8. 2019 na ÚOK. Splněno. 

 



USNESENÍ 19/4/7/1: ÚOK schvaluje předložený návrh ceny náhrady holuba při ztrátě či úhynu na 

výstavách. ÚOK pověřuje tajemnici k vyvěšení aktuální ceny náhrady holuba při ztrátě či úhynu na 

výstavách na svazový web. Splněno. 

 

USNESENÍ 19/4/8/1: Ing. Petr Gajda zajistí cenovou nabídku na výrobu razítek pro nové 

posuzovatele a klubové adepty. Vyhodnocení VŘ proběhne na dalším jednání ÚOK. 

Ing. Petr Gajda informoval o cenové nabídce razítek. Cena výroby jednoho razítka značky Trodat je cca 

300,- Kč.  

 

V průběhu jednání cca ve 20.30 hod. se dostavili a přidali se k jednání Ing. Miroslav Otruba a Mgr. Bc. 

Alexandr Veselý. 

 

USNESENÍ 19/4/9/1: Ing. Petr Gajda, Ing. Miroslav Otruba a tajemnice Lucie Berná zajistí zaslání 

kárného napomenutí Ing. Tomáši Sousedíkovi. Splněno. 

 

USNESENÍ 19/4/10/1: ÚOK schvaluje vytvoření nového vzorníku s kresbami J. L. Frindla. 

Předseda ÚOK bude prezentovat ÚVV vizi elektronického posuzování dne 30. 5. 2019 s požadavkem 

na vytvoření přípravného týmu a zajištění financování elektronického posuzování. Splněno. 

 

USNESENÍ 19/4/10/2: Př. Víšek kontaktuje paní Havlínovou s požadavkem na odkoupení licenčních 

práv k použití textace a obrázků potřebné k výrobě nového vzorníku (obecná část vzorníku holubů 

r.1993). Splněno. 

 

USNESENÍ 19/4/10/3: Standardová komise se začne intenzivně věnovat přípravě vzorníku (výběr 

plemen pro vzorník, velikost, vazba atd.).  

Průběžné plnění. 

 

USNESENÍ 19/4/12/1: Př. Kučera zajistí odměny na OMCH ve výši 1500,- Kč. ÚOK deleguje do 

zkušební komise Drahomíru Dufkovou. Splněno. 

 

USNESENÍ 19/4/12/2: Př. Víšek a př. Smetana vstoupí do jednání s panem Prombergrem ohledně 

úpravy a doplnění databáze programu na katalog CV Chovatel. Standardizační komise připraví 

jednotlivé řazení: plemeno – všechny uznané kresby daného plemene – všechny uznané barvy daného 

plemene. Termín do 31. 8. 2019 zodpovídá př. Víšek. Splněno. 

 



USNESENÍ 19/4/12/3: Př. Gajda s tajemnici zajistí odeslání dopisů ÚVV ČSCH s žádostmi ohledně 

klecí a kroužků na rok 2020. Př. Gajda s tajemnici zajistí odpověď na dopis př. Hrubého do 4. 6. 

2019. Splněno. 

 

 

Ad. 4) Došlá korespondence 

Př. Berná oznámila, že dne 30. 9. 2019 byly Klubem chovatelů českých bubláků doloženy podklady 

ohledně získání možné dotace klubům. Zároveň klub požádal o peněžní podporu na speciální klubovou 

výstavu pořádanou při CV Chovatel 2019. 

Klub chovatelů brněnských voláčů taktéž požádal ÚOK o dotaci na pořádání speciální výstavy klubu 

s mezinárodní účastí při CV Chovatel 2019 a zároveň dodal klub podklady pro udělení podpory pro národní 

plemena. 

Př. Gajda informoval o telefonickém jednání s jednatelem Klubu chovatelů českých bubláků panem Férem, 

ve kterém mu sdělil, že dle zaslaných podkladů klub nesplnil stanovené podmínky pro uznání dotace klubu, 

jelikož výstava, na které vystavil klub požadovaný počet holubů, nebyla typu ani zemské ani národní nebo 

speciální. 

USNESENÍ 19/5/4/1: Tajemnice Lucie Berná zašle odpověď Klubu chovatelů českých bubláků se 

zamítavým rozhodnutím ÚOK, jelikož klub nesplnil stanovené podmínky pro uznání dotace.  

 

USNESENÍ 19/5/4/2: ÚOK chovatelů holubů schvaluje příspěvek Klubu chovatelů českých bubláků 

a Klubu chovatelů brněnských voláčů na jejich speciální výstavy při CV Chovatel ve výši 3000,- Kč. 

Vyplacení příspěvku zajistí tajemnice Lucie Berná. 

 

 

Ad. 5) Příprava národní výstavy CHOVATEL 2019 (př. Holaň) 

Př. Holaň sdělil, že až na malé detaily, které se musí doladit ráno při schůzi posuzovatelů, jsme na 

Celostátní výstavu připraveni. Všichni posuzovatelé jsou nominováni a potvrzeni. Rozdělení pohárů je 

sepsáno a každý posuzovatel obdržel seznam plemen, které bude posuzovat, aby měl dostatek času se 

odborně připravit na výstavu. Při ranní poradě budou posuzovatelé informováni o dalších věcech, které jsou 

s výstavou spojeny. Ranní pohoštění pro posuzovatelé je rovněž zajištěno. Př. Lucie Berná bude přítomna 

po celou dobu posuzování a bude zadávat výsledky ocenění přímo online do katalogu. Při výběru 

posuzovatelů byla brána v potaz jejich odbornost vůči jednotlivým vystaveným plemenům na výstavě. Bylo 

vyhověno i Klubu chovatelů brněnských voláčů na delegování posuzovatelů na jejich speciální výstavu. 

Taktéž bylo vyhověno i Klubu chovatelů českých bubláků ve výběru posuzovatelů. Porada posuzovatelů 

začíná v 7.30 hod. v horním vestibulu haly A. Na každého posuzovatele vychází a posuzování cca 60 

holubů. Př. Holaň požádal ÚOK o příspěvek na ranní pohoštění posuzovatelů ve výši cca 1500 Kč. 



USNESENÍ 19/5/5/1: ÚOK schvaluje příspěvek ve výši 1500Kč na pohoštění posuzovatelů při CV 

Chovatel 2019. 

 

Ad. 6) Informace k plemenným chovům, veterinární podpora – kdy uzavřít a vyplatit (př. Kučera) 

Př. Kučera informoval o plemenných chovech, které jsou vystaveny na Celostátní výstavě. Z uznaných 34 

plemenných chovů jich nevystavuje pouze pět. Po oceňování bude vyhotoven seznam plemenných chovů, 

které požádaly o podporu a splnily podmínky dotace PCH. O dotaci požádalo čtrnáct chovatelů PCH a 

zároveň doložili doklady pro vyplacení. O dotaci žádá i př. Kelbl Jan, Bek Zdeněk a Mareda Milan, kteří 

bohužel své chovy nevystavili, a tudíž nesplnili podmínky pro uznání dotace. 

Př. Kučera upozorňuje na další podmínku pro PCH, kterou je zaslání vyhodnocení chovu do konce roku na 

ÚOK. Pro další roky by bylo dobré sjednotit termíny pro vyplacení podpory, což znamená veškeré doklady 

dodat do 30.11. a podporu vyplatit do 20.1. následujícího roku. 

USNESENÍ 19/5/6/1: Tajemnice Lucie Berná zajistí vyplacení veterinární podpory za rok 2019 

chovatelům, kteří splnili podmínky do konce listopadu 2019. Také ověří účetní stránku vyplacení 

dotace pro příští rok, zda může dotace pro určitý rok být vyplácena až následující rok do 20. ledna. 

Do konce listopadu připraví Roman Kučera tabulku na PCH, která se rozešle do konce roku na 

chovatele s žádostí o doplnění informací.  ÚOK schvaluje termín odevzdávání podkladů pro PCH do 

30.11. 

 

Ad. 7) Postup ve věci vzorníku moravského pštrosa v USA (př. Otruba) 

Př. Otruba informoval o dalším postupu ve věci vzorníku moravského pštrosa. Překlad vzorníku byl znovu 

přeložen do češtiny a bylo zjištěno, že opravdu jsou ve vzorníku chyby a je potřeba vzorník v příštím roce 

nechat opravit. Klub by měl znovu vejít do kontaktu s panem Šindelářem a doladit vzorník do správné 

formy. 

USNESENÍ 19/5/7/1: Př. Otruba bude nadále ve věci vzorníku moravského pštrosa pracovat a na 

příštím jednání seznámí členy ÚOK s výsledky jednání. 

 

Ad. 8) Kárná žaloba na předsedu a místopředsedu ÚOK (př. Gajda) 

Př. Gajda oznámil, že 17. 7. 2019 byla zaslána žádost Klubem českého staváka na ÚVV ČSCH ve věci 

zahájení kárného řízení proti Ing. Petru Gajdovi a Ing. Miroslavu Otrubovi.  

Př. Krůta informoval, že na jednání ÚVV ČSCH byla zvolena kárná komise ve složení JUDr. Michal 

Danišovič, Ing. Jaroslav Boukal a Ing. Václav Krůta, která měla za úkol celou věc prošetřit. ÚVV ČSCH 

zasedalo 21. 8. 2019, a na tomto jednání bylo navrženo, aby se předsedou komise stal JUDr. Michal 

Danišovič. Při svém prvním jednáním komise zjistila, že žádost nesplňuje podmínky k zahájení kárného 

řízení a klub byl vyzván k doplnění žádosti. K doplnění žádosti ze strany klubu bohužel nedošlo a místo 

toho vznesl námitku proti předsedovi kárné komise JUDr. Michalu Danišovičovi, který se klubu zdál jako 

nekompetentní, aby řídil kárnou komisi. Předsedou komise se stal Ing. Václav Krůta. Při dalším jednání 



byla rozhodnuto, že tato změna bude klubu oznámena doporučeným dopisem. Proti nově zvolenému 

předsedovi kárné komise klub opět vznesl námitku, protože Ing. Václav Krůta se klubu zdál zaujatý vůči 

klubu a žádal změnu komise. Podstatné na celé věci je, že klub nemá k dispozici zápis z konference, která 

ho pověřuje k podání žádosti na zahájení kárného řízení proti Ing. Petru Gajdovi a Ing. Miroslavu Otrubovi. 

Na dalším jednání ÚVV ČSCH bylo rozhodnuto, že komise zůstává ve stejném složení a zastavuje kárné 

řízení pro nedodání dokladů ze strany klubu.  

 

Ad. 9) Informace k elektronickému katalogu a posuzování (př. Gajda) 

Př. Gajda informoval o květnovém jednání ÚVV ČSCH, kde byl stanoven pětičlenný výbor ve složení př. 

Ondřej Matouš, př. Radek Novotný, př. Václav Nedělka, př. Vlastimil Šimek a př. Petr Gajda. Př. Gajda 

jednal při výstavě mláďat v Přerově s panem Prombergrem, kde mu byl představen excelový soubor 

s barvami a kresbami. Byla připravena maticová tabulka, která by umožnila zaznamenat vzorky barev. Pan 

Prombergr oznámil, že bohužel tudy cesta nevede a není možné to takto zapracovat do výstavního 

programu. Momentálně se jednání zastavilo a hledá se další řešení. 

 

Ad. 10) Informace ke vzorníku (př. Víšek) 

Př. Víšek informoval o přípravě matic pro vzorník. Je ve spojení s přítelem Martinem Smetanou a MVDr. 

Václavem Ráčkem. Připravili manuál ohledně barev, který by podstatně zkrátil celý vzorník. Nynější 

vzorník obsahuje velké množství barev, které je potřeba sjednotit a zjednodušit. Při přípravě matic se našlo 

několik chyb v pojmenování barev, například vlivem špatného překladu. 

 

Ad. 11) Informace k uznávacímu řízení benešovského holuba střík. (př. Víšek) 

Př. Víšek informoval o zítřejším posledním kole uznávacího řízení u benešovského holuba ve stříkaném 

rázu. Standardová komise napíše k vyhodnocení stanovisko, které by mohlo být zveřejněné i v časopise 

Chovatel. 

 

 

Ad.12) Schválení odměn za výkon členů odborných komisí (ÚOK, KK, KSP) 

Př. Gajda přednesl, že pro letošní rok byly rozděleny odměny dle odpracovaných výkonů. Částka byla 

rozdělena mezi všechny členy ÚOK, kontrolní komise, standardové komise a komise posuzovatelů. 

Předseda informoval všechny členy o výši odměny a rozdělení bylo všemi hlasy schváleno. 

USNESENÍ 19/5/12/1: ÚOK chovatelů holubů schvaluje vyplacení odměn pro funkcionáře. 

Vyplacení zajistí tajemnice Lucie Berná do konce roku. 

 

Ad.13) Informace k mezinárodnímu školení ve Wroclawi + dodatečné schválení příspěvku pro 

MVDr. Ráčka za mezinárodní školení posuzovatelů holubů ve Wroclawi 



Př. Gajda nechal schválit dodatečný příspěvek 50 eur na školení pro MVDr. Václava Ráčka, který se na 

školení přihlašoval dodatečně a hradil příspěvek v plné výši, neboť ostatní posuzovatelé měli rovněž hrazen 

příspěvek 50 eur ze strany ÚOK. Schváleno všemi hlasy. 

Př. Gajda připravil z mezinárodního školení článek, který vyšel v posledním čísle časopisu Chovatel i 

s menší fotodokumentací. Česká účast na školení byla v počtu deseti zástupců z řad posuzovatelů. Školení 

bylo velmi dobře připravené a přineslo mnohým velmi dobré zkušenosti. 

Př. Gajda po diskusi s J.L.Fridnlem požádal př. Alexandra Veselého a př. Jaroslava Víška o zaslání 

oficiální žádosti za ČSCH o udělení výjimky při posuzování české kropenky, aby se mohla posuzovat starší 

šesti let v rámci EE. 

USNESENÍ 19/5/13/1: ÚOK schvaluje dodatečný příspěvek na mezinárodní školení posuzovatelů ve 

Wroclavi pro přítele MVDr. Václava Ráčka ve výši 50 eur. Tajemnice Lucie Berná zajistí vyplacení. 

 

USNESENÍ 19/5/13/2: Př. Víšek a př. Veselý připraví oficiální žádost pro předsedu holubářské sekce 

Evropského svazu (př. Augusta Heftbergera) ohledně udělení výjimky na posuzování české 

kropenky. Termín odeslání žádosti do 31. 12. 2019. 

 

Ad.14) Informace k dotačnímu programu pro kluby (dopis Klubu chovatelů českých bubláků) + 

návrh podpory pro kluby v roce 2020 

 

Př. Gajda vyzval všechny přítomné o připravení návrhů na lednové jednání ÚOK, jako formou podpoříme 

kluby v roce 2020, které nechovají česká plemena.  

Př. Otruba navrhl, aby podmínky byly podobné jako pro národní plemena, ať kluby, které se zúčastní 

nějaké zahraniční speciálky, dostanou podporu vyplacenou. 

 Př. Smetana navrhuje podpořit kluby finančně, formou zaplacení zahraničního posuzovatele, na jejich 

speciální výstavu. 

USNESENÍ 19/5/14/1: Př. Gajda připraví k lednovému jednání návrhy na podporu klubům pro rok 

2020. 

 

Ad.15) Úprava stávajících směrnic odbornosti holubů 

Př. Gajda navrhuje zadat úpravu směrnice právníkovi, který by dle dnešní legislativy upravil směrnici, aby 

bylo vše v pořádku. 

Př. Smetana by byl rád, kdyby směrnice přesně řešila kompetence ÚOK, kontrolní komise a sbor 

posuzovatelů. 

Př. Krůta souhlasí s tím, aby úpravu směrnice řešil fundovaný právník.   

USNESENÍ 19/5/15/1: Př. Gajdovi se schvaluje mandát od členů ÚOK k zajištění právníka na 

úpravu směrnice. Na lednovém jednání přednese výsledek. 

 



Ad.16) Diskuze 

Př. Gajda by byl rád, kdyby každý člen ÚOK, standardové komise a sboru posuzovatelů napsal alespoň 

jednou za rok jeden článek do časopisu Chovatel, aby byla široká chovatelská veřejnost informována o 

činnosti ÚOK, komisí apod. 

Př. Smetana žádá o doplnění do výstavních podmínek na příští rok ohledně otevření či neotevření třídy 

AOC na výstavách. 

Př. Veselý upozornil na existující usnesení bývalé ÚOK, které říká, že třída AOC je otevřena na všech 

výstavách v České republice. V posledních letech je třída AOC automaticky otevřena na všech výstavách. 

Př. Gajda informoval o připraveném termínu pro školení adeptů, které proběhne 15. – 16. února 2019 a 

bude dvoudenní. Na školení bude uvolněna částka 9000,- Kč z rozpočtu ÚOK.   

Př. Dufková vznesla dotaz ohledně posuzování rýh u holubů, které by bylo dobré zařadit jako jedno z téma 

na školení posuzovatelů. 

Př. Gajda požádal př. Krůtu jako předsedu kontrolní komise o společné schvalování cestovních náhrad pro 

členy kontrolní komise, jelikož částka jde z rozpočtu ÚOK. 

USNESENÍ 19/5/16/1: Př. Berná připraví na lednové jednání sumář dle ročních měsíců s rozpisem, 

kdy a kdo napíše článek do časopisu Chovatel. 

USNESENÍ 19/5/16/2: Př. Gajda a př. Berná prověří do lednového jednání existující usnesení o 

vyhlašování třídy AOC na všech stupních výstav. Př. Veselý připraví článek do časopisu Chovatel o 

třídě AOC. 

USNESENÍ 19/5/16/3: ÚOK schvaluje částku 9000,- Kč na školení adeptů, které proběhne 15. – 16. 

února 2019 v Pardubicích. Př. Víšek se zdržel hlasování, jinak všichni pro. 

 

Ad. 13) Závěr 

 

Předseda ÚOK Ing. Petr Gajda po vyčerpání všech bodů programu jednání ukončil a poděkoval přítomným 

za čas, který strávili dnešním jednáním a za jejich konstruktivní názory k bodům programu. 

 

Ověřovatel zápisu: Jiří Holaň a Mgr. Jaroslav Víšek 

Zápis vypracovala: Lucie Berná – tajemnice ÚOK chovatelů holubů 


